
Vandløbslavet for Nedre Tude Å og Vårby Å 

Referat af generalforsamling 

Dato: Tirsdag den 05-03-2024 kl. 18.30 

Sted: Kelstrup Forsamlingshus 

Tilstede: 23 deltagere 

Dagsorden for generalforsamlingen: 

1. Velkomst, orientering og valg af dirigent 
2. Valg af referent og stemmetællere 
3. Bestyrelsens beretning 
4. Forelæggelse af det reviderede regnskab l godkendelse 
5. Indkommende forslag 
6. Forelæggelse af budget og fastsæ else af kon ngent 
7. Valg af 3 medlemmer l bestyrelsen (lige år): På valg er Kai Jespersen (genops ller ikke), 

Knud Hansen og Bjarne Nielsen  
8. Valg af 2 suppleanter: På valg er Bent Rosing og Jens Skovager 
9. Valg af revisorer: På valg er Palle Lindholm Chris ansen og Kjeld Olesen 
10. Eventuelt 

 

E er fællesspisningen var det planlagt at Formand for Klima- og Miljøudvalget Jørgen Grüner fra 
Slagelse Kommune skulle fortælle om situa onen i Tude Å og Kommunes planer for den frem dige 
vedligeholdelse af åen og højvandslukket ved Bildsøvej. Jørgen Grüner blev desværre forhindret af 
et andet møde i Kommunen. Bo Gabe trådte l i stedet. Bo Gabe indledte med bl.a. at fortælle at 
de nuværende regula verne er ulovlige. Dog kunne Bo ikke redegøre for hvordan regula verne er 
ulovlige. Et andet problem, som Bo Gabe kom ind på er den manglende funk on af slusen ved 
Bildsøvej. Kommunen er ikke inds llet på at lovliggøre slusen, da det i Tudeåprojektet er planlagt 
at etablere en ny slusen ved den nuværende Tjokholm dæmning. Der var flere indsigelser fra salen 
om u lfredshed med at slusen ikke længere virker. På sommerhusejerne vegne blev der udvist 
bekymring for om Tudeåprojektet er gavnligt for dem. I forbindelse med Tudeåprojektet skal Bo 
Gabe sidst i denne uge l møde vedr. en VVM-vurdering af den kommende saltvandspåvirkning af 
Vejlerne. Byrådet har endnu ikke behandlet den kommende reguleringssag som sandsynligvis 
kommer for Tudeå uden en sluse. Kommunen har bedt Nias om at se på sagen mht. kompensa on 
for de arealer der er blive påvirket af den højere vandstand og øget saltvandspåvirkning. Der var 
spørgsmål l om ikke det vil være hensigtsmæssigst at udvide Tude Å for bedre at kunne klare de 
større nedbørsmængder i frem den. Bo Gabe var ikke helt med på ideen.  

Here er gik vi over l generalforsamlingen. 

 



Ad 1. 

Formand Kai Jespersen bød velkommen endnu engang og Kaj Madsen blev valgt som dirigent. Kaj 
indledte med at erklære generalforsamlingen for lovlig indkaldt jf. udsendelse af mail den 8. 
februar 2024.  

Ad 2. 

Bjarne blev valgt som referent, Niels Chr. Tramp og Henning Nielsen blev valgt som stemmetællere. 

Ad 3. 

Kai Jespersen forelagde bestyrelsens beretning. Beretningen i den fulde længde er vedhæ et 

referatet.  

Beretningen blev taget l e erretning. 

Ad 4. 

Knud Hansen fremlagde foreningen regnskab for 2023. Foreningen har 32 erhvervsmedlemmer og 
7 private medlemmer. Indestående den 1/1 2024 var kr. 53.927,69. 

Regnskabet blev godkendt. 

Ad 5. 

Ingen indkommende forslag. 

Ad 6. 

Budge et for 2024 blev ligeledes gennemgået af Knud.  

Fra 1. januar 2025 hæves det årlige kon ngentsats fra kr. 300,00 l kr. 500 for erhvervsdrivende og 
fra kr. 100 l kr. 200 for private. 

Budge et blev here er godkendt med kommentarer om at prisen på 1000 kr. pr. år er dyrt for 
hos ng af hjemmesiden. 

Ad 7.  

Jens Skovager blev valgt l bestyrelsen. Bjarne og Knud blev genvalgt l bestyrelsen. 

Ad 8. 

Bent Rosing blev genvalgt som suppleant og Kai Jespersen blev valgt som ny suppleant uden 
modkandidat. 

Ad 9. 

Palle Lindholm Chris ansen og Kjeld Olesen blev begge genvalgt som revisorer. 

Ad 10.  



Intet under eventuelt. 

Afslutningsvis takkede Kai Jespersen Kaj Madsen for varetagelse af dirigenthvervet samt for en pæn 

lslutning fra medlemmernes side l generalforsamling.  

5-3-2024/Bjarne 


